
RADA MIEJSKA W RADOSZYCACH 

W KADENCJI 2018-2023 

________________________________________________________________ 

 

Znak: OOG.0002.17.2.2020 

 

 

PROTOKÓŁ Nr XVII/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Radoszycach 

przeprowadzonej w dniu 12 lutego 2020 roku 

w sali USC Urzędu Miasta i Gminy w Radoszycach 

przy ul. Żeromskiego 28. 

 

W XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach wzięło udział 15 radnych, na 

ogólną liczbę 15. W sesji również wzięli udział zaproszeni goście, Obsługa Rady, 
łącznie w obradach uczestniczyło 23 osoby. 

Podstawę prawną zwołania sesji stanowił art. 20 ust. 1 ustawy z dnia  
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2019 roku, poz. 506) 
w związku z § 22 pkt. 1 i 6 Statutu Miasta i Gminy Radoszyce, stanowiącego 

załącznik do uchwały Nr IV/18/2018 Rady Miejskiej w Radoszycach z dnia 
 28 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Radoszyce  

(Dz. U. Woj. Świętokrzyskiego z dnia 4 stycznia 2019 roku, poz. 165).  

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załączniki do 
niniejszego protokołu. 

Obrady XVII sesji trwały od godziny 1400 do 1510 

Wersja elektroniczna z posiedzenia XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach 

znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy 
w Radoszycach www.radoszyce.biuletyn.net. Na podanej stronie umieszczone są 
również wersje archiwalne posiedzeń Rady Miejskiej w Radoszycach. 

Ad. pkt. 1. 

Otwarcie XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach w kadencji 2018-

2023. 

 
Sesję Rady Miejskiej w kadencji 2018–2023 otworzył Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Radoszycach Marian Jankowski.  
Następnie poprosił radnych o zalogowanie się do systemu głosowania 

elektronicznego.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach stwierdził, że w obradach 

bierze udział 15 radnych na ogólną liczbę 15. 

http://www.radoszyce.biuletyn.net/


 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marian Jankowski poinformował, że osoby 
uczestniczące w sesji wyrażają zgodę na upublicznienie swojego wizerunku 

zgodnie z przepisami Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE)  
Nr 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 roku w sprawie ochrony osób fizycznych  

w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 
rozporządzenie o ochronie danych)” (Dz. Urz. UE L 119 z dnia 4 maja 2016 r., 

str. 1) – RODO. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach powitał przybyłych na obrady 
radnych, władze Miasta i Gminy Radoszyce w osobie Burmistrza Michała Pękali, 
Zastępcę Burmistrza Grzegorza Pakułę, panią Skarbnik Jolantę Fidos. 

Przewodniczący powitał również panią kierownik Centrum Usług Wspólnych 
Ewelinę Ptak, mecenasa Zbigniewa Ptaka, a także obsługę rady. 

Ad. pkt.2. 
 
 Stwierdzenie kworum. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach poprosił radnych  

 o zalogowanie się do systemu głosowania elektronicznego. Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Radoszycach stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych, na 

ogólną liczbę 15, co zgodnie z ustawą z dnia 8 marca 1990 roku 

 o samorządzie gminnym(tj. Dz. U. z 2019r,poz 506) czyni XVII sesję zdolną do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. pkt.3  
 

Przyjęcie porządku obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach.  
 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Marian Jankowski przypomniał, że zgodnie 
z art.20 ust.1a ustawy o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz.U z 2019 
roku,poz.506) Rada Miejska może wprowadzić zmianę w porządku obrad sesji 

bezwzględną wiekszością głosów ustawowego składu Rady. 
 

Następnie stwierdził, że projekt porządku obrad Państwo Radni otrzymali i wobec 
braku sprzeciwu przyjmie, że nie zachodzi potrzeba jego odczytywania. 
Sprzeciwu nie zgłoszono. Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady 

Miejskiej Marian Jankowski poddał pod głosowanie porządek obrad XVII sesji 
Rady Miejskiej w Radoszycach. 

 
Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności  

15 radnych, przy 15 głosach za (popierających) – przyjęła jednogłośnie 
porządek obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

Protokół z głosowania stanowi jego załącznik. 

 
 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 



 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Grodzisku. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radoszycach. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie 1. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie 2. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu korzystania 

ze zbiornika wodnego na rzece Plebance w Gminie Radoszyce. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu działania  

i zasad uczestnictwa w zajęciach Klubu Seniora w Radoszycach. 

10. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

 
Ad. pkt.4.  

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Grodzisku. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Marian Jankowski, udzielił głosu Ewelinie 

Ptak kierownik Centrum Usług Wspólnych, celem omówienia projektu uchwały. 
 

Treść przedstawionego projektu stanowi załącznik do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusje nad przedstawionym projektem 

uchwały. 
 
Jako pierwszy głos zabrał radny Jan Kaczmarczyk i poinformował, że został 

poproszony o zorganizowanie spotkania zarówno z mieszkańcami Grodziska, jak 
również z rodzicami uczniów tej szkoły. Radny Jan Kaczmarczyk poinformował, 

że również był uczniem tej szkoły i jako mieszkańcowi tej miejscowości jest 
ciężko przyjąć zaistniałą sytuację do wiadomości. 
 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Marian Jankowski, aby mecenas Zbigniew 
Ptak wyjaśnił to od strony prawnej. 

Mecenas Zbigniew Ptak wyjaśnił, że w uzasadnieniu zostało powiedziane,  
o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Grodzisku. Zamiar ten musi być 
wyrażony w odpowiednim terminie i w tym wypadku wynosi 6 miesięcy przed 

upływem i końcem roku szkolnego. Koniec roku szkolnego upływa z dniem 31 
sierpnia. Spotkanie o które prosi radny Jan Kaczmarczyk, co do zamiaru 

likwidacji szkoły, niczego nie wnosi. Należy pamiętać, że na dzień dzisiejszy nie 
wiemy jaki będzie zamiar. Musimy poczekać na opinię kuratora oraz w jakim 
kierunku dokona się analiza. Przepis wskazuje, że należy zapewnić naukę o tym 

samym profilu z zakresu szkoły podstawowej. Obowiązkiem każdego młodego 
obywatela jest obowiązek szkolny. Każdy uczeń i rodzic ma prawo wyboru szkoły 

nawet poza terenem Gminy Radoszyce. O zamiarze likwidacji powiadamia się 
również nauczycieli tam pracujących, że nastąpi zmiana organizacji pracy. 

Obecny etap otwiera możliwość dyskusji oraz analizy do podejmowania dalszych 
czynności. Organ wykonawczy, w tym wypadku Burmistrz Miasta i Gminy 
Radoszyce, jest zawiadamiany przez organ stanowiący o tym zamiarze likwidacji, 

czyli przez Radę Miejską w Radoszycach, później pewne czynności wykonuje 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej jako organ uchwałodawczy, a w części wykonuje 
w zakresie powierzonym organ wykonawczy, czyli Burmistrz Miasta i Gminy 

Radoszyce. 
 

Następnie głos zabrał również były wychowanek Szkoły Podstawowej  
w Grodzisku, radny Robert Nowak. Presja społeczna sprawiła, że do rozmowy na 
ten temat nikt nie podchodził poważnie. Po rozmowie jaką przeprowadził radny  

z uczniami tej szkoły, uzyskał informację, że są oni zadowoleni z wyboru nowych 
szkół. Ze względów również demograficznych szkoła ta powinna być zamknięta, 

są to dość duże koszty utrzymania przy 32 uczniach. Radny wyraził swoje zdanie, 
że również jest za tym aby ta placówka była zamknięta. 
 

Radna Anna Ściegienna również wyraziła swoje zdanie na ten temat, że głównie 
brane jest tutaj pod uwagę tylko i wyłącznie dobro uczniów. Serce zapewne boli 

 i ciężka jest to decyzja dla wszystkich. 
 
Przewodniczący Marian Jankowski dodał, że kiedy szkoła powstaje wszyscy się 

cieszą. Jedna kiedy jest likwidacja szkoły z bardzo wielu względów jest to smutne 
szczególnie dla założycieli, jak również mieszkańców, rodziców oraz uczniów. 

Dzieci u siebie czują się jak w domu, jednak wyruszenie z rodzinnego gniazda do 
klas liczniejszych, może rozwijać różne umiejętności. Przewodniczący poprosił  
o objęcie opieką dydaktyczną oraz troskliwą nowo przybyłych uczniów do 

placówek wybranych przez te dzieci. 
 

W dalszej kolejności obrad głos zabrała dyrektor Szkoły Podstawowej  
w Grodzisku Elżbieta Kowalska. Poinformowała, że uczniów jest niewielu bo 
jedynie 32, z czego 7 to dzieci w wieku przedszkolnym. 

Budynek jest piękny i duży choć od dawna już nieremontowany. Metody 
nauczania są na poziomie innych szkół, gdyż po likwidacji gimnazjum nauczyciele 

zostali przeniesieni do Grodziska. Głównym powodem do likwidacji jest problem 
demograficzny jak uznali przedmówcy. Nie ma możliwości realizacji wszystkich 
zajęć jak np. zajęcia sportowe. Kadra pracownicza jest doświadczona  

z długoletnim stażem. Nauczyciele z umowami na czas nieokreślony pewnie 
znajdą zatrudnienie w poszczególnych placówkach. 

 
Ponadto głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce Michał Pękala, który 

.poinformował, że o zamiarze likwidacji szkoły mówiło się już od kilkunastu lat. 
Proces ten nastąpił nie poprzez usilną likwidację, lecz o tym zamiarze było 
wspominane. Z roku na rok coraz mniej uczniów uczęszczało do tej placówki.  

W takich klasach gdzie jest po kilkoro uczniów nie ma realizacji, nie będzie 
możliwości pracy w grupie. Zajęcia sportowe również nie będą realizowane. 

Należy podjąć rozmowy, gdyż od kilkunastu lat tych rozmów nie było, zarówno  
z mieszkańcami Grodziska, jak i rodzicami uczniów. Problem niżu 
demograficznego nie występuje jedynie w Grodzisku, ale w całej naszej Gminie 

Radoszyce. Jest to ciężka decyzja, jeśli słyszy się każdego roku o zamiarze 
likwidacji. Dotychczas Gmina Radoszyce projektu o zamiarze likwidacji szkoły 

nigdy nie przedstawiała, należy zmierzyć się z tym tematem z poszczególnymi 
grupami społecznymi tzn. rodzice, mieszkańcy, grono pedagogiczne i te tematy 
omówić. 

 
Wobec braku innych pytań i uwag, Przewodniczący Marian Jankowski poddał pod 

głosowanie, projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  
w Grodzisku. 



 

 
Rada Miejska w Radoszycach, w głosowaniu jawnym większością głosów  

w obecności 15 radnych, przy 10 głosach za, 1 przeciw, wstrzymujących 
się 4, przyjęła Uchwałę Nr XVII/94/2020 w sprawie zmiany zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Grodzisku. 
 

Ad. pkt.5.   

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radoszycach. 

 

Przewodniczący Marian Jankowski, poprosił o zabranie głosu panią Jolantę 

Moszczyńską, kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Radoszycach, celem omówienia projektu uchwały. 

Treść omówionego projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Pytanie zadał radny Maciej Nieduziak, ile będzie liczył osób „Klub Seniora”. 

Odpowiedzi udzieliła pani Jolanta Moszczyńska, że docelowo w klubie jest 40 

miejsc. Rekrutacja ta będzie zakończona 29 lutego. 

Następnie pytanie zadała radna Dorota Szustak, czy do Klubu Seniora mogą 

należeć tylko osoby z Radoszyc. 

Pani Jolanta Moszczyńska odpowiedziała, że w Klubie Seniora nabór prowadzony 

jest tylko i wyłącznie z miasta Radoszyce. Projekt skierowany był tylko do 

mieszkańców miasta Radoszyce, gdyby był rozszerzony na miasto i pozostałe 

miejscowości, to Gmina Radoszyce nie otrzymałaby dofinansowania, bo taka była 

procedura naboru.  

W dalszej kolejności obrad głos zabrała radna Dorota Szustak i zadała pytanie, 

czy to nie będzie dyskryminacją dla mieszkańców spoza Radoszyc. 

Te wątpliwości wyjaśnił Przewodniczący Marian Jankowski, aby spojrzeć co jest  

w treści projektu uchwały, czyli zmiana statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Radoszycach. Wyraźnie jest powiedziane, że aby otrzymać 

dofinansowanie trzeba ściśle trzymać się wytycznych, a tutaj jest wyraźnie 

wskazane, że wymogami jest uczestnictwo ludzi z Radoszyc w Klubie Seniora. 

Ponadto głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce z informacją, że na Klub 

Seniora uzyskano ponad 950 000 zł. Aneksem do wniosku Klubem Seniora 

zajmie się MGOPS. Będzie również brany pod uwagę adres zamieszkania 

seniorów. 

Wobec braku pytań i uwag poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

 



 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 
15 radnych, przy 15 głosach za przyjęła Uchwałę  

Nr XVII/95/2020 w sprawie zmiany Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Radoszycach. 

 

 

Ad. pkt.6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 
niezasługującą na uwzględnienie dotyczącej zmiany przepisów prawa 

miejscowego. 
 

Przewodniczący Marian Jankowski, poprosił o zabranie głosu radnego 

Roberta Nowaka, celem omówienia projektu uchwały. 
 

Treść projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 
Wobec braku pytań i usług przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 
 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 
15 radnych, przy 15 głosach za, przyjęła jednogłośnie Uchwałę  

Nr XVII/96/2020 w sprawie uznania petycji za niezasługującą na 

uwzględnienie dotyczącej zmiany przepisów prawa miejscowego. 
 

 
Ad.pkt.7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 
niezasługującą na uwzględnienie dotyczącej przepisów prawa 

miejscowego oraz poparcia petycji skierowanej do Konferencji 
Episkopatu Polski o dokonanie pełnej Intronizacji Jezusa Chrystusa na 

Króla Polski. 

 
Przewodniczący Marian Jankowski, poprosił o zabranie głosu radnego 

Roberta Nowaka, celem omówienia projektu uchwały. 
  

Treść projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 
 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 
 
Radny Robert Nowak poinformował, że temat ten już był poruszany również na 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji, i została ona uznana za niezasadną. 
 

Następnie głos zabrał mecenas Zbigniew Ptak na prośbę przewodniczącego 
Mariana Jankowskiego. Na skutek zmian w ustawie o samorządzie gminnym,  

w art.18a dodany został ten przepis który mówi, że Rada Gminy powołuje 
Komisję , Skarg Wniosków i Petycji, i dlatego też wpływają teraz różne petycje. 
Dlatego też wpłynęła ta petycja. Powinny wypowiedzieć się tutaj organy 

statutowe, które w tym zakresie mają najwięcej do powiedzenia. Tutaj należy 
przekazać do Konferencji Episkopatu Polski. Porządek prawny jest taki aby się 

odnieś do zaistniałej sytuacji, więc są takie propozycje jak w przedłożonych 
projektach uchwały. 
 



 

Wobec braku pytań i usług przewodniczący Marian Jankowski, poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 

 
Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 

15 radnych, przy 15 głosach za, przyjęła jednogłośnie Uchwałę  
Nr XVII/97/2020 w sprawie uznania petycji za niezasługującą na 

uwzględnienie, dotyczącej przepisów prawa miejscowego oraz poparcia 

petycji skierowanej do Konferencji Episkopatu Polski o dokonanie pełnej 
Intronizacji Jezusa Chrystusa na Króla Polski. 

 
Ad.pkt.8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 
korzystania ze zbiornika wodnego na rzece Plebance w Gminie 

Radoszyce. 
 

 Przewodniczący Marian Jankowski, poprosił o zabranie głosu panią 
Paulinę Pakułę kierownik Referatu Promocji i Spraw Społecznych celem 
omówienia projektu uchwały. 

  
Treść projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 
 

Wobec braku pytań i uwag poddano projekt uchwały pod głosowanie. 
 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 
15 radnych, przy 15 głosach za, przyjęła jednogłośnie Uchwałę  
Nr XVII/98/2020 w sprawie zmiany regulaminu korzystania ze zbiornika 

wodnego na rzece Plebance w Gminie Radoszyce. 
 

Ad.pkt.9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu 
działania i zasad uczestnictwa w zajęciach Klubu Seniora  
w Radoszycach. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach Marian Jankowski poprosił  

o zabranie głosu panią Jolantę Moszczyńska kierownik Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Radoszycach celem omówienia projektu uchwały. 

 
Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 
 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 
 

Wobec braku pytań i uwag poddano projekt uchwały pod głosowanie. 
 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 
15 radnych, przy 15 głosach za, przyjęła jednogłośnie Uchwałę  

Nr XVII/99/2020 w sprawie określenia zakresu działania i zasad 
uczestnictwa w zajęciach Klubu Seniora w Radoszycach. 

 

 
 

 
 



 

 
 

 
Ad.pkt.10 Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

 
Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marian Jankowski 

podziękował wszystkim Gościom i Radnym za merytoryczne uwagi i wzajemny 

szacunek w trosce o dobro Gminy Radoszyce.  
Następnie wobec wyczerpania porządku zamknął obrady XVII sesji Rady 

Miejskiej w Radoszycach w kadencji 2018-2023. 
 
 

 
 

 
Protokołowała 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

/-/ Longina Lewicka 
 

/-/ Andrzej Przyjemski  
 

 
 

 


